
 
Zápis č. 8/2008 (32) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 6. 10. 2008 

 

Přítomni:   Ing. Bc. B. Chramcov, Ph.D., doc. Ing. M. Sysel Ph.D., doc. RNDr. L. Novák, 
CSc., RNDr. M. Fialka, CSc., Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. Milan Navrátil, Ph.D., 
Bc. M. Borovian, Ing. V. Gerlich , T. Javořík(celkem 9 členů AS ) 

Omluveni: Ing. E. Kvasnicová 

Hosté: prof. Vašek, prof. Prokop, E. Navrátilová, doc. Adámek, Dr. Ostravský, Dr. Sysala 
 

Program: 

1. Kontrola zápisu a úkolů. 

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka. 

3. Projednání průběžné zprávy o hospodaření FAI za období 1.1.-30.6. 2008. 
(E. Navrátilová) 

4. Projednání návrhu zástupce FAI v Radě vysokých škol pro funkční období 2009-2011. 

5. Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně. (proděkan Prokop) 

6. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro 
akademický rok 2009/2010 pro bakalářské studijní programy. (proděkan Ostravský) 

7. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení zahraničních 
studentů pro doktorský studijní program Inženýrská informatika pro akademický rok 
2009/2010. (proděkan Prokop) 

8. Projednání návrhu aktualizace dlouhodobého záměru FAI. (proděkan Prokop) 

9. Projednání návrhu změny organizační struktury FAI. (děkan) 

10. Projednání návrhu změny Volebního a jednacího řádu AS FAI. 

11. Různé. 

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal hosty. Na žádost pana 
děkana, byl bod č. 9 programu odložen do příštího zasedání. Na žádost proděkana Ostravského bylo 
změněno pořadí projednávání bodů 5. a 6. 
 

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  

Zápis bez připomínek. 

• Je nutné změnit vedení knihy oprav – na základě konzultace se správcem budovy není 
nutné vytvářet elektronickou knihu oprav, o případném problému stačí uvědomit správce 
budovy e-mailem (dlabac@rektorat.utb.cz).  
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• Licenční smlouvy – doc. Sysel navrhl, aby studenti obdrželi Licenční smlouvy již při 
předání Oficiálního zadání BP/DP, tak aby oni a případně firmy, pro které budou 
BP/DP zpracovávat byli s Licenčními smlouvami obeznámeni. Pro firmy, které témata 
BP/DP budou navrhovat, bude navíc vytvořen dokument informačního charakteru tak, 
aby nedocházelo ke skutečnostem, které jsou v rozporu s Licenční smlouvou (nezákonné 
obchodování s aplikacemi výsledků BP/DP apod.) 

• Kompletnost BP/DP – dochází k tomu, že studenti odevzdávají nekompletní BP a DP. 
Za kompletnost BP/DP zodpovídá vedoucí práce. 
 

ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Prod. Ostravský seznámil členy AS FAI s výsledky 2. kola přijímacích zkoušek do Bc. studia. 
Celkem je k 24.9.2008 přijato 396 studentů prezenčního studia, 148 studentů kombinovaného 
studia a 30 studentů je přijatých ke studiu BTSM na detašovaném pracovišti v Praze. Celkem na 
FAI studuje ve všech ročnících 1166 studentů Bc. studia a 531 studentů Mgr. studia.  
Prod. Sysala informoval o počtu přijatých studentů do 1. ročníku navazujícího studia. Bylo přijato 
268 studentů. 
Děkan znovu upozornil na skutečnost, že bylo v Praze zřízeno detašované pracoviště studijního 
oboru BTSM. Výuka v Praze začíná 10.10.2008. Dále děkan informoval o záměru zřídit na FAI 
Bc. studijní obor Informační technologie v administrativě a Mgr. studijní obor Softwarové 
inženýrství.  
Doc. Sysel měl připomínku ke struktuře předmětů – málo hodin předmětů týkajících se 
programování (pouze v 1. a 3. ročníku). Děkan podotkl, že je nutné všechny připomínky předat 
řediteli ústavu, který je přednese na Oborové radě v únoru 2009. Prod. Adámek poznamenal, že 
v záležitosti skladby předmětů není možné vyhovět všem požadavkům. 

 
ad 3) Projednání průběžné zprávy o hospodaření FAI za období 1.1.-30.6. 2008. 

Pověřená tajemnice stručně seznámila členy AS FAI s průběžnou zprávou o hospodaření FAI v 
období 1.1.-30.6. 2008. Zdůraznila, že dochází k neplánovanému nárůstu finančních prostředků 
v důsledku otevření areálové studovny. Dále detailně popsala využití finančních prostředků na 
podporu celouniverzitních akcí, které jsou již vyčerpány. 
 
Návrh usnesení AS FAI  32/1 
AS FAI schválil průběžnou zprávu o hospodaření FAI za období 1.1.-30.6. 2008.  

Hlasování 
Pro:  9 
Proti:   0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 32/1 
AS FAI jednomyslně schválil průběžnou zprávu o hospodaření FAI za období 1.1.-30.6. 2008.  
 

ad 4) Projednání návrhu zástupce FAI v Radě vysokých škol pro funkční období 2009-2011. 

Dr. Chramcov vysvětlil, že zástupce do sněmu Rady VŠ deleguje Akademický senát každé fakulty. 
Pro funkční období 2006-2008 vykonává funkci zástupce FAI v Radě vysokých škol prof. Balátě . 
Pro příští funkční období 2009-2011 byl na tuto funkci navržen Ing. Miroslav Matýsek, Ph.D. 
Proběhlo tajné hlasování. 
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Návrh usnesení AS FAI  32/2 
AS FAI schválil Ing. Miroslava Matýska, Ph.D. zástupcem FAI v Radě vysokých škol. 

Hlasování 
Pro:  9 
Proti:   0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 32/2 
AS FAI jednomyslně schválil Ing. Miroslava Matýska, Ph.D. zástupcem FAI v Radě vysokých 
škol. 

 
ad 6) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro 
akademický rok 2009/2010 pro bakalářské studijní programy. 

Tato směrnice vychází ze směrnice, která byla schválena pro akademický rok 2008/09. Byly v ní 
pouze upraveny datumy, došlo k drobným úpravám textu a byl doplněn odstavec týkající se 
detašovaného pracoviště v Praze. Dne 20.10.2008 ve 13.00 hod. proběhne zasedání Legislativní 
komise, na kterém se zmíněná směrnice projedná detailně. Prod. Ostravský upozornil na jednu 
špatnou zkušenost s testy SCIO. Student, který byl přijat na základě výsledků v testech SCIO, 
při náhodném vypracování přijímacích zkoušek z matematiky neuspěl. Navrhl zvýšit percentil 
testů SCIO pro přijetí bez přijímacích zkoušek z matematiky. Prod. Ostravský také navrhl 
zvýhodnit účastníky kurzu matematiky tak, že by mohli absolvovat přijímací zkoušku 
v předtermínu i v řádném termínu a směrodatný pro přijetí by byl lepší výsledek z těchto dvou 
pokusů. Prod. Ostravský byl vyzván, aby tento návrh zformuloval do písemné podoby a předložil 
na LK. Veškeré připomínky nečlenů LK budou zaslány předsedovi LK nebo předsedovi AS FAI. 
 
Odchází prod. Ostravský a prod. Sysala. 
 

ad 5) Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně. 

Prod. Prokop upozornil, že změna ve Směrnici doplňující Studijním a zkušebním řád UTB se týká 
zavedení hodnocení doktorského studia pomocí kreditního systému. Cílem tohoto opatření je 
zkvalitnit a zprůhlednit doktorské studium. Prod. Prokop přednesl navrhované změny (upřesnění 
článku 25a 27, vložení článků 32 a 38). Dále upozornil, že tento systém hodnocení by měl platit 
již pro studenty, kteří nastoupili do DSP v akademickém roce 2008/09. Prod. Prokop zodpověděl 
otázky Ing. Gerlicha týkající se upřesnění počtů kreditů, které je nutné získat pro postup do 
dalšího ročníku a na další dotazy formálního charakteru. Proběhla diskuse týkající se studia 
jazyků u zahraničních studentů a délky studia DSP prezenční a kombinované formy. Diskuse 
proběhla také nad otázkou maximální doby pro odevzdání disertační práce. Navrhovaná změna 
je v rozporu s nadřízeným předpisem. Na základě této diskuse bude děkan iniciovat změnu 
Studijního a zkušebního řádu UTB a to v otázce prodloužení maximální doby pro obhájení 
disertační práce (článek 52 odst.5 SZŘ UTB). Doc. Sysel navrhl v článku 27 upřesnění formulace 
druhé věty odstavce 2. Doc. Sysel ještě podotkl, že by mohlo být lépe kreditně hodnoceno 
publikování v časopisech popřípadě monografií. Dr. Navrátil poznamenal, že podle tohoto 
hodnocení je studium těžce dosažitelné pro studenty v kombinované formě studia. Vznesl dotaz, 
zda se počítá s hodnocením pasivní účasti na konferencích. Tato směrnice bude taktéž 
projednána na zasedání LK. Veškeré dotazy budou směřovány na předsedu LK. 
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ad 7) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení zahraničních 
studentů pro doktorský studijní program Inženýrská informatika pro akademický rok 
2009/2010. 

Prod. Prokop podotkl, že směrnice vychází loňské verze. Dále prezentoval změny v návrhu této 
směrnice. V nové verzi dochází ke změně adresy zahraničního oddělení. Studenti by podle 
nového znění měli doložit znalost AJ nebo ČJ a dochází k navýšení poplatku za studium. Byla 
otevřena diskuse týkající se dokladování znalosti jazyka a přijímání zahraničních studentů 
obecně. 
 

ad 8) Projednání návrhu aktualizace dlouhodobého záměru FAI. 

Návrh aktualizace dlouhodobého záměru FAI byl členům AS FAI předložen až na zasedání. 
Prod. Prokop krátce seznámil se strukturou tohoto návrhu. Dr. Chramcov navrhl podrobnější 
projednání nechat na zasedání LK. 
 
 

Bod č. 9 byl odložen k projednání na příštím zasedání AS FAI. 

 
 
ad 10) Projednání návrhu změny Volebního a jednacího řádu AS FAI.  

Předseda AS FAI Dr. Chramcov informoval na kolegiu děkana o tom, že začátkem roku 2009 
proběhnou nové volby do AS FAI. Dr. Chramcov  navrhuje v důsledku problémů s nedostatkem 
náhradníků z řad studentů změnu v čl. 7 odst. 2 Volebního a jednacího řádu týkající se počtu 
platných hlasů nutných pro zařazení kandidáta na listinu náhradníků. Proběhla diskuse týkající 
se zastupitelnosti ústavů v AS FAI a možnosti elektronického hlasování. O návrzích na změnu 
tohoto předpisu se bude podrobně jednat na zasedání LK. 

 
ad 11) Různé 

• Petice studentů ve věci licencí SW Mathematica – v nejbližší době dojde ke koupi 
celouniverzitní licence SW Mathematica na 1 rok. Nyní se řeší financování. Po roce dojde 
k vyhodnocení využití SW. Je nutno apelovat na studenty, aby SW využívali v co nejvyšší 
míře. Průběžně dojde k útlumu využívání SW Maple.  

• Předsedkyně AS UTB Ing. Macháčková požádala AS FAI o navržení 2 studentů jako 
kandidátů pro zástupce UTB ve studentské komoře Rady vysokých škol. Za FAI jsou 
navrženi 2 členové AS FAI Ing. Gerlich a T. Javořík.  

• Hodnocení studentů u SZZ – doc. Sysel vyjádřil nespokojenost s hodnocením komisí pro 
SZZ. Zejména upozornil na hodnocení studentů, jejichž BP popř. DP nebyla navržena 
vedoucím práce či oponentem k obhajobě. Děkan upřesnil, že komise má právo se 
rozhodnout ohodnotit studenta bez přihlédnutí k hodnocení od vedoucího a oponenta. 
Případné problémy se studenty, kteří si neplní povinnosti při vypracovávání BP popř. 
DP, je nutné řešit na úrovni ústavu. 

• SW kontrola plagiátorství – UTB je zapojeno do celorepublikového projektu kontroly 
plagiátorství, jehož centrála je na MU v Brně. Na UAI řeší kontrolu plagiátorství i 
v jednotlivých předmětech (zejména kontrola odevzdávaných programů a seminárních 
prací). 
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• Výsledky elektronického hlasování o návrhu na prominutí přijímací zkoušky uchazečům 
o bakalářský studijní obor Bezpečnostní technologie, systémy a management v 
kombinované formě studia pro akademický rok 2008/2009 na detašovaném pracovišti v 
Praze viz Příloha č.1 k tomuto zápisu. 

 
 

Předběžný termín příštího zasedání AS FAI je stanoven na pondělí 27. 10. 2008 ve 13.00 hod. 
v zasedací místnosti 51/203. 
 

 
Ve Zlíně dne 10. 10. 2008 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


